
                                                   

 

Skolebestyrelsesmøde Hvidebækskolen 

 

Mødedato: 28.nov. 2019 

MEDLEMMER: Ulla Karlshøj, Line Christiansen, Henning Buerup Jørgensen, Kitt Stenberg, Dorthe 

Nyvang Smitshuysen, Ditte Andersen, Rikke Larsen, Christian Bechsgaard 

MEDARB.REP.: Bernadette Jedig, Anita Rathje  

SKOLELEDELSEN: Bjørn Mortensen, Jarl Falk Sabro, Line Mie Hjorth Christensen/ 

Anette Aggergaard 

ELEVREPRÆSENTANTER: Formand: Jonathan Bøgh Damgård  Næstformand: Elena Ruhoff 

FRAVÆRENDE: Elevrådet, Anita, Kitt, Line, Dorthe 

17.00-17.15 Elevråd 

• Orientering og debat om elevrådets punkter: 

17.15-17.20 Beslutningspunkter 

• Godkendelse af referat fra sidste møde.  

Referatet er godkendt  

• Rygeregler 

Rygepolitikken på kommunens institutioner er sendt i høring, SKB drøfter holdningen til kom-

munens oplæg.  

SKB udtaler at det er et godt signal at Kalundborg kommune vil fremme sundheden og sikre, at 

medarbejderne er gode rollemodeller. SKB udtaler dog at et forbud er for voldsomt og at SKB 

billiger at medarbejderne ryger, på steder hvor det ikke er synligt. 

17.20-18.40 Debatpunkter 

• Opfølgning på APV, samt varslet besøg af arbejdstilsynet.  

Der har ikke været besøg på skolen. Pt er skolen ved at arkivere alt materialet vedrørende APV. 

• Værdi diskussion om konkurrence og eliteidræt. 

SKB mener at børnene skal blive så dygtige som de kan, med andre der gerne vil dyrke idræt 

på et højt niveau. Medarbejderne skal sikre at elever ikke udstilles, og der skal være plads til at 

dyrke idræt på forskelligt niveau. 

• Drøftelse om klassedeling efter 6. Klasse.  

Punktet er debatteret, der er stor mangfoldighed i meningsudveksling. Der er ingen overvejen-

de holdning i SKB. Skolens ledelse træffer den endelige beslutning.  

 

 Pædagogiske og faglige argumenter for ikke at dele 6. klasserne: 

o Vi har 2 klasser der fungerer 

o Uanset hvad, deles Rørbybørnene. Hvorfor vælge laveste fællesnævner, og splitte 3 



klasser i stedet for 1? 

o 6. klasserne kender hinanden og deres plads i klassen = give mere overskud til at 

modtage de nye fra Rørby. De har før modtaget nye med succes. 

o Hvorfor skal de bruge en masse ”krudt” på at danne nye relationer og konstellationer, 

de har rigeligt at skulle forholde sig til i starten af teenagealderen. 

o Udover nye klassekammerater, skal klasserne også have helt nyt lærerteam, så de har 

brug for noget som er trygt og kenkendeligt. 

o  Nogle forældre har dårlige erfaringer med denne måde at blande klasserne på. 

o Børn med særlige behov er især følsomme overfor skift i dagligdagen, det medfører 

utryghed. 

o Børn der i forvejen kæmper med det faglige, vil få mere at forholde sig til. 

o Forældrerelationerne er etableret. 

o Børnene ønsker ikke selv at blive skilt (de bliver ikke hørt). 

o Der er forældre der har en plan B. 

o Skoleskift/klasseskift kan vise sig at have indflydelse på børns udvikling og læring, og 

de kan gå tilbage fagligt, eller stagnere.  

o Lad os prøve noget nyt, og ikke gøre ”som vi plejer”, fordi ”det har vi altid gjort”. Det-

te er den sidste klasse i lang tid hvor 2 klasser skal deles. 

• Drøftelse af et fælles skolearrangement med fx skolefest som afslutning. 

Punktet genoptages på kommende SKB møde. 

• Måske budget 2020 konsekvenser heraf, ønsket om fælles indsats for midlerne 3,5 

million. 

Lærerne skal undervise 14 timer mere om året. Det udløser de 3,5 millioner. Kan der laves en 

fælles indsats for alle kommunens skoler?  

Budget 2020 er gennemarbejdet af skolens ledelse, tilsyneladende er budgettallene ikke faldet 

på plads. Punktet genoptages derfor til december eller januar. 

• Aula debat og orientering om projektet – yderligere tiltag 

Generelt har Bjørn hørt positive tilkendegivelser fra forældrene. Personalet er udfordret da Au-

la’s funktioner er vanskelige at finde rundt i.  Pt er der personfølsomme data som medarbejder-

ne ikke kan modtage, da det kommunale identifikationssystem ikke er færdigt. 

18.40-18.50 Orienteringspunkter 

• Budget/regnskab 2019 (bilag udleveres på mødet) 

Ingen store forandringer, udover at der er genereret et underskud pga. viceinspektørens fra-

trædelse. Dette udlignes i det efterfølgende budgetår.  

18.50-19.00 Orientering fra 

• Pædagogisk Råd v/Anita Rathje: - Intet 
 

• Elevråd: -  Intet 
 

• SFO:  Der er afholdt “bag for en sag” arrangement med en indtægt på 4000 kr, som er ind-

betalt til børns vilkår.  Der afholdes kransebinding den 30.11, ny studerende starter den 



1.12.  

 
• Ledelsen: - elevsager. Der er store problemer med knallertkørsel omkring skolen/hallen. 

Politiet er underrettet 

 

• Skolebestyrelsen: Der er ny styrelsesvedtægt for kommunens skoler, Henning anbefaler 

at materialet læses.  

Busselskabet har haft to ulykker på det seneste, der udtrykkes bekymring fra SKB. 

 
• Tilbagemelding fra matematikudvalget. Intet. 

 

Kommende punkter til skolebestyrelsesmøderne: 

Aula. 

Kommende skolebestyrelsesmøder:  17/12, 22/1 2020, 27/2, 23/3, 29/4, 16/6 2020, samt di-

mission d.25/6 2020. Alle ordinære møder er fra kl.17-19. 

 

 


